
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 248 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 248:  

”Ministeren bedes redegøre, hvorfor og på hvilken baggrund sundhedsmyndighe-

derne fravalgte de medlemsvirksomheder, som gennem Dialab henvendte sig med 

både tilbud om både værnemidler og tests, som de havde på hånden, den 24. marts 

2020?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har ministeriet anmodet om bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, 

som oplyser følgende: 

 

”Lægemiddelstyrelsen kan bekræfte at have modtaget en henvendelse fra Dialab 

vedr. en liste over DiaLab-medlemmer, der har værnemidler og testudstyr til rådig-

hed. Lægemiddelstyrelsen besidder ikke et nationalt overblik over lagerbeholdninger 

af test. Lægemiddelstyrelsen står ej heller for indkøb af test. Henvendelsen blev af 

disse grunde videresendt til regionerne til videre foranstaltning og vurdering af til-

buddet.” 
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